

النشرة اليورية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

11 تشرين ثاني (نوفهبر) 2021 نشرة يوهية الكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية



عرفة البحرين تبحث تنشيط التعاون الاقتصادي وع باكستان

الخاص على أتم الاستعداد لبحث فرص الشراكة والتعاون التجارية مع جمهورية باكستان واستقطاب الاستثمارات وتبادل الخبرات بهدف تحقيق مزيد من المكاسب للقطاع الخاص والاقتصاد الوطني".

من جانبه أعرب السفير أيوب، عن اعتزازه بالصداقة بين البحرين وباكستان وبالتقارب الجغرافي والثقافي والاجتماعي والديني والذي ينعكس إيجابياً على متانة علاقات التعاون المشترك، مشددا على وجود فرص تجارية في مجالات الأمن الغذائي والسياحة، وإمكانية تنشيط التجارة والاستثمارات وزيادة التعاون الاقتصادي.

المصدر (موقع غرفة تجارة وصناعة البحرين، بتصرّف)

BCCI Discusses Activating Economic Cooperation with Pakistan

The Chairman of the Bahrain Chamber Sameer Nass, praised the historical and ancient diplomatic and economic relations linking the Kingdom of Bahrain with the Islamic Republic of Pakistan, asserting the Chamber's aspiration to increase the prospects for bilateral trade between the two countries through the establishment of joint projects and encouragement to increase the volume of trade exchange and exchange visits between economic delegations, especially in light of the potentials and promising investment opportunities between the two friendly countries.

This came during receiving H.E. Muhammad Ayub, Ambassador of the Islamic Republic of Pakistan at the House of Traders, in the presence of Board Member Sh. Hind bint Salman Al Khalifa, and Deputy Chief Executive Officer Dr. Abdulla Al Sada.

أشاد رئيس غرفة تجارة وصناعة البحرين، سمير عبدالله ناس، بالعلاقات الدبلوماسية والاقتصادية التاريخية والعريقة التي تربط مملكة البحرين بجمهورية باكستان الإسلامية، مؤكداً تطلع الغرفة لزيادة آفاق التجارة البينية بين البلدين من خلال إقامة المشاريع المشتركة والتشجيع على زيادة حجم التبادل التجاري وتبادل الزيارات بين الوفود الاقتصادية، لاسيما في ظل المقومات والفرص الاستثمارية الواعدة بين البلدين الصديقين.

جاء ذلك خلال استقباله ببيت التجار سفير جمهورية باكستان الإسلامية محمد أيوب، بحضور عضو مجلس الإدارة الشيخة هند بنت سلمان آل خليفة، والقائم بأعمال الرئيس التنفيذي الدكتور عبدالله السادة.

وأشار ناس إلى أنّ "غرفة تجارة وصناعة البحرين بصفتها ممثل للقطاع

Nass pointed out that "BCCI, as a representative of the private sector, is fully prepared to discuss opportunities for partnership and commercial cooperation with the Republic of Pakistan, attract investments and exchange experiences with the aim of achieving more gains for the private sector and the national economy."

For his part, Ambassador Ayub expressed his pride in the friendship between Bahrain and Pakistan and in the geographical, cultural, social and religious rapprochement, which is positively reflected on the strength of joint cooperation relations, stressing the existence of commercial opportunities in the areas of food security and tourism, and the possibility of stimulating trade and investments and increasing economic cooperation.

Source (BCCI Website, Edited)

ووازنة الكويت تسجّل عجز قياسي

دينار، مقارنة بـ 5.2 مليارات دينار مصاريف والتزامات بنهاية يوليو الماضي.

وجاء ارتفاع الإيرادات بقيمة أقل من المصاريف حيث سجلت ارتفاعا بنسبة 31 في المئة أو بما قيمته 1.596 مليار دينار، لتصبح الإيرادات الإجمالية بنهاية أغسطس نحو 6.756 مليارات دينار مقارنة بـ 5.16 مليارات بنهاية يوليو. وبلغ إجمالي إيرادات الميزانية العامة بنهاية أغسطس الماضى 6.75 مليارات دينار تشكل نحو 62 في المئة من

إجمالي الإيرادات المقدّرة في الموازنة عن العام كاملا عند 10.9 مليارات دينار. المصدر (موقع العربية. نت، بتصرّف)



خلال شهر واحد فقط. حيث سجلت الميزانية عجزا بقيمة 818 مليون دينار (2.7 مليار دولار) في الخمسة أشهر المنتهية في 31 أغسطس (آب) الماضي، مقارنة بـ 49.9 مليون دينار (165.8 مليون دولار) عجزا في نهاية يوليو (تموز) السابق.

وبحسب البيانات فإنّ ارتفاع العجز بتلك النسبة خلال

شهر واحد فقط، يرجع بصورة رئيسية إلى ارتفاع إجمالي مصاريف والتزامات الدولة بنسبة تفوق 45 في المئة أو بما قيمته 2.36 مليار دينار، لتبلغ 7.57 مليارات

Kuwait's Budget Registers a Record Deficit

The official figures issued by the Kuwaiti Ministry of Finance showed that the public budget deficit doubled by 1,500 percent in just one month. Adding that the budget recorded a deficit of 818 million dinars (\$2.7 billion) in the five months ending on August 31, compared to a deficit of 49.9 million dinars (\$165.8) million) at the end of the previous July.

According to the data, the increase in the deficit by this percentage during only one month is mainly due to the increase in the total expenses and obligations of the state by more than 45 percent, or by a value of 2.36 billion dinars, to reach 7.57 billion dinars, compared to 5.2 billion dinars in expenses and

obligations at the end of last July.

The increase in revenues came in a value less than expenses, as it recorded an increase of 31 percent, or 1.596 billion dinars, bringing the total revenues at the end of August to about 6.756 billion dinars, compared to 5.16 billion dinars at the end of July. The total revenues of the general budget at the end of last August amounted to 6.75 billion dinars, which constitutes about 62 percent of the total revenues estimated in the budget for the whole year at 10.9 billion dinars.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)

تونس: تراجع الاحتياطي النقدي وارتفاع العجز التجاري

بهدف الحصول على قرض جديد. كذلك ارتفع العجز التجاري بنسبة 23.5 في المئة على أساس سنوي، خلال الشهور العشرة الماضية من العام الجاري، إلى 13.3 مليار دينار (4.7 مليارات دولار).

وصعد العجز التجاري من 10.7 مليارات دينار (3.8 مليارات دولار)، في الفترة المقابلة من العام الماضي. وتحسنت الصادرات التونسية بنسبة 20.9 في المئة على أساس سنوي، في الأشهر العشرة الأولى 2021، إلى 37.8 مليار دينار (13.3 مليار دولار). كذلك، ارتفعت الواردات بنسبة 21.6 في

المئة خلال الفترة، لتبلغ 51.2 مليار دينار (18 مليار دولار).

المصدر (وكالة الأناضول، بتصرّف)

أظهرت بيانات المعهد التونسي للإحصاء، تراجع احتياطي النقد الأجنبي 2.18 في المنّة على أساس سنوي، حتى نهاية 9 نوفمبر (تشرين الثاني) الجاري.

وبحسب بيانات المعهد (حكومي)، بلغ إجمالي احتياطي النقد الأجنبي 20.8 مليار دينار (7.3 مليارات دولار)، نزولا من 21.2 مليار دينار (7.5 مليارات دولار) على أساس سنوي. ويغطى الاحتياطى واردات (كلفة واردات البلاد السلعية) 124 يوما فقط، مقارنة بـ 147 يوم توريد في الفترة نفسها من العام الماضي.

وتسعى تونس للحصول على الدعم المالي سواء داخليا أو خارجيا، لتجاوز أزمتها المالية الخانقة، حيث استأنفت الخميس الماضي مفاوضاتها مع صندوق النقد الدولي،

Tunisia: Decline of Monetary Reserves & Increase of Trade Deficit

The data released by the Tunisian Institute of Statistics (INS) showed that the foreign exchange reserves fell by 2.18 percent on an annual basis, until the end of November 9.

According to the institute's (governmental) data, the total foreign exchange reserves amounted to 20.8 billion dinars (\$7.3 billion), down from 21.2 billion dinars (\$7.5 billion) on an annual basis. The reserve covers the imports (the cost of the country's merchandise imports) for only 124 days, compared to 147 days of supply in the same period last year. Tunisia is seeking financial support, whether internally or externally, to overcome its stifling financial crisis, as it resumed its negotiations with the International Monetary

Fund lately, with the aim of obtaining a new loan. The trade deficit also increased by 23.5 percent on an annual basis, during the past ten months of this year, amounting to 13.3 billion dinars (4.7 billion dollars).

Nevertheless, the trade deficit rose from 10.7 billion dinars (3.8 billion dollars), in the corresponding period of last year. Tunisian exports improved by 20.9 percent on an annual basis, in the first ten months of 2021, reaching to 37.8 billion dinars (\$13.3 billion). Likewise, the imports rose by 21.6 percent during the period, reaching 51.2 billion dinars (18 billion dollars).

Source (Anadolu Agency, Edited)

